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ПРЕСКЛИПИНГ 

20 август 2018, понеделник 
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Откриха канцероген и във валсартан, произведен от втора компания 

 

Количеството му е по-малко от откритото в активното вещество през юли 

 

Като част от продължаващия преглед на лекарствата с валсартан, Европейската агенция 

по лекарствата (ЕМА) е установила, че ниски нива на N-нитрозодиметиламин (NDMA) 

са регистрирани в активното вещество валсартан, произведено от друга китайска 

компания - Zhejiang Tianyu. Това съобщават от ЕМА. 

N-нитрозодиметиламинът е класифициран като вероятен канцероген за човека на базата 

на резултати от лабораторни изследвания, припомнят от Агенцията. 

Нивата на NDMA, открити в партиди валсартан от Zhejiang Tianyu, са много по-ниски от 

тези, наблюдавани в произведеното от Zhejiang Huahai активно вещество, което доведе 

до изтеглянето на няколко вида лекарства с валсартан през юли. 

Европейската агенция по лекарствата работи в тясно сътрудничество с международните 

си партньори при прегледа на влиянието на N-нитрозодиметиламина, открит във 

валсартана на Zhejiang Tianyu, и ще излезе със съобщение веднага, щом се появи 

допълнителна информация по въпроса, уверяват от ЕМА. 

За пациентите няма непосредствен риск, посочват още от Агенцията и допълват, че 

пациентите не трябва да спират приема на лекарства с валсартан без консултация с 

лекаря или фармацевта си. 

Припомняме, в началото на юли Изпълнителната агенция по лекарствата обяви, че 

блокира 62 медикамента с активно вещество валсартан, за което е известно, че е 

произведено от китайската компания Zhejiang Huahai. Във връзка с това съобщение 

директорът на ИАЛ проф. Асена Стоименова бе извикана на изслушване в парламента, 

но първоначално отказа да се отзове. По-късно все пак проф. Стоименова отиде в 

Народното събрание и обясни ситуацията на депутатите. 

Агенцията публикува на официалната си страница списъци както с блокираните и 

изтеглени медикаменти, така и с тези, които съдържат валсартан на друг производител и 

не са спрени. Както ИАЛ, така и ЕМА неколкократно увериха, че мярката с блокирането 

и изтеглянето на медикаментите е превантивна. 

 

www.zdrave.net, 17.08.2018 г.  
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Проверки на ИАЛ за 2017 г. отчитат: 

 

Хора без фармацевтично образование продават лекарства 

 

Близо 400 проверки са извършили контролните органи на ИАЛ през миналата година. 

Това показват данните от годишния доклад на Изпълнителната агенция по лекарствата 

за 2017 г.  

Най-много са проверките на обекти за търговия на едро с лекарства и аптеки – съответно 

107 и 266. Освен тях Агенцията е направила 12 проверки на обекти за търговия на едро 

с медицински изделия, пет инспекции на „други обекти“ и две – на дрогерии.  
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Сред най-масовите нарушения, установявани при проверките на аптеките, са продажба 

на лекарства с рецепта от помощник-фармацевт, продажба на лекарства по лекарско 

предписание, без да е предоставена рецепта, неправилно съхранение на лекарства, както 

и ръководители на аптеки, наети на работа в други аптеки. 

От нарушенията с по-голяма степен на обществена опасност пък от ИАЛ са констатирали 

продажба на лекарства от лица без фармацевтично образование, както и продажба на 

лекарства в обекти, които нямат разрешение за това или работят в нарушение на 

разрешителното си. 

С наказателни постановления са приключили 48 производства за констатираните 

нарушения на Закона за лекарствените продукти в хуманната медицина, като наложените 

глоби и имуществени санкции от изпълнителния директор на ИАЛ са в размер на 225 

000 лв., сочи още докладът. 

В допълнение, според данните в него, през 2017 г. ИАЛ е издала 60 заповеди за 

унищожаване на негодни за употреба лекарства, 16 – за унищожаване на негодни за 

употреба медицински изделия, както и две – за блокиране и изтегляне на лекарства. 

 

www.dariknews.bg, 19.08.2018 г. 

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/prokuraturata-v-sliven-tyrsi-lekarska-greshka-po-

sluchaia-s-pochinala-rodilka-2115397 

 

Прокуратурата в Сливен търси лекарска грешка по случая с починала родилка 

 

Етичната комисия на БЛС се самосезира по случая 

 

Окръжната прокуратура в Сливен разследва за лекарска грешка по случая с починалата 

33-годишна родилка в болницата в града. Ренета Томова е починала на 17 август - ден 

след раждането на първото си дете. 

Етичната комисия на Българския лекарски съюз (БЛС) също вече се самосезира по 

случая. Близките на починалата жена пък настояват за независима медицинска 

експертиза, защото се притесняват, че "истината ще бъде скрита". Според тях до 

фаталния край се е стигнало заради травми, причинени от медицинския екип при 

раждането. 

Ренета постъпила в болницата след нормална бременност, разказват от семейството й 

пред бТВ. Часове след раждането, при което бил приложен метода "Кристелер, т.е. 

лекарите натискат корема на родилката, състоянието й се влошило. 

Според директора на сливенската болница д-р Соня Михайлова жената е приета в 

реанимация, където починала, съобщава NOVA. Лекарката, водила раждането, не е на 

работа, а в родилното твърдят, че в почивните дни проверки няма. 

Семейството на починалата родилка твърди, че от болницата не са ги потърсили, не са 

им казали какво точно е станало, а лекарката, водила раждането, не отговаря на 

телефонните им позвънявания. Пред Bulgaria ON AIR родителите на Ренета заявиха, че 

ще съдят болницата. 

Предстои да бъде направена аутопсия на жената, която ще покаже причините за смъртта 

й. 

 

    20.08.2018 г., с. 4 

 

Чужди каси имат 754 хил. лв. просрочени дългове към НЗОК 
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Българската каса дължи многократно повече, през ноември започват преговори с 

европейски фондове за погасителен план 

 

Аида Паникян 

Просрочените вземания от чужди държави и фондове са 754 хил. лв. към юни. Това става 

ясно от стенограма от заседание на Надзорния съвет на НЗОК. В същото време 

просрочените задължения на НЗОК към чужди фондове към края на 2017 г. са 115 млн. 

лв. и са предимно към Австрия, Германия, Великобритания, Франция, Белгия и Гърция. 

Припомняме, че в тазгодишния бюджет на НЗОК са заложени 73 млн. лв., от които 4 млн. 

лв. са плащане на лечението на граждани от ЕС у нас, а останалите са лечение на 

здравноосигурени българи в чужбина. Според председателя на Надзора и здравен зам.-

министър Жени Начева тези пари са "реалистични, изпълними и няма да създадат 

напрежение или искове до края на годината с държавите, към които имаме най-големи 

задължения, както и с останалите държави". От думите й става ясно, че към средата на 

годината България все още няма погасителен план, но Начева предлага към ноември, 

когато има яснота по бюджета на НЗОК за 2019 г., да започнат срещите и разговорите с 

представители на европейските фондовете за разсрочване на задълженията. 

Представителят на КНСБ д-р Иван Кокалов обаче пита кой дава гаранция, че тези 73 млн. 

лв. ще са достатъчни и няма да има искове? 

На последното преди лятната ваканция  заседание на НС на НЗОК става ясно, че идеята 

на управителя на касата д-р Дечо Дечев за обединяване на Комисията за лечение в 

чужбина и Фонда за лечение на деца е възприета и в МЗ. "Той и г-н Ананиев отбеляза за 

обединяването на комисиите, които дори и административно биха оптимизирали 

дейността си, а и д-р Дечев в свои изявления също каза, че там има нова визия", казва 

Начева. По думите й с "европейските плащания чисто бюджетно не се очертават 

проблеми", но проличава и безпокойството й "за размера на просрочията и набиращия 

скорост проблем с европейските плащания". Става ясно, че Начева е разговаряла със 

зам.-министър д-р Бойко Пенков по отношение на трансплантациите. "Там има какво да 

се направи с бюджета за следващата година. За съжаление, трябва да се заложи доста по-

голям размер средства, които на този етап сме планирали да бъдат 160 млн. лв. Но и 

текущите, и бъдещи плащания да не са в тези мащаби, защото размерът на текущи и 

бъдещи плащания достига нивото на едногодишни параметри на първичната и 

специализираната помощ, като е по-добре да намерим алтернатива тези средства 

наистина да се усвояват в България", е мнението на Начева. 

 

www.clinica.bg, 17.08.2018 г.   

https://clinica.bg/5846 

 

Pfizer търси ваксина за грип 

 

Компанията ще финансира усилията в тази област на германската BioNTech AG 

 

Pfizer търси ваксина срещу грип. Фармацевтичната компания ще финансира опитите на 

германската биотехологична компания BioNTech AG да създаде такъв продукт, 

съобщиха официално оттам. 

Двата производителя са подписали споразумение за разработването на mRNA-базирана 

ваксина срещу грип. Компаниите ще ръководят процеса заедно, като Pfizer ще поеме 

маркетирането на продукта. За целта BioNTech ще получи $120 млн. първоначално и по-

късно още $305 млн. 
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Ваксините са част от продуктовото портфолио на Pfizer и в момента. Един от най-

успешните ваксини на компанията в момента е Prevnar. Приходите от нея за второто 

тримесечие на годината са се повишили с 8% в сравнение със същия период на миналата 

година. Това се дължи и на навлизането на ваксината в Китай, отбелязват от компанията. 

Покритието на хората с ваксини срещу грип обаче не е сред най-големите, защото те не 

са задължителни. Покритието за почти всички държави е далече от препоръчителните 

75%. У нас властите имат намерение ваксините за грип да започната да се реимбурсират 

от касата по желание на хората през следващата година. Засега обаче това не е факт. 

 


